
INTERVIEW

Over Marco 
Marco Kroon (1970, Den Bosch) is majoor 
en stafofficier veteranenzaken. Bij het Korps 
Commandotroepen is hij als pelotonscommandant 
meerdere keren uitgezonden. Kroon is 
onderscheiden met de Militaire Willems-Orde.  
Hij is getrouwd en heeft drie kinderen.

I edereen heeft een mening over Marco Kroon. 
Hij is een held, omdat hij zich als commandant 
moedig heeft ingezet voor het vaderland in 
onder meer Afghanistan. Of hij wordt een anti-

held genoemd vanwege drugsgebruik (vrijgesproken), 
het bezit en verhandelen van stroomstootwapens, 
wildplassen en de veroordeling wegens ‘eenvoudige 
mishandeling’ van een agent. Die laatste taakstraf zat 
Kroon vorig jaar liever uit in detentie. 

Hoe kijk jij tegen de persoon Marco Kroon aan?
“Het is niet aan mij om te oordelen. Als acteur is  
dat ook hélemaal niet interessant; ik laat gedrag  
zien binnen bepaalde omstandigheden. ‘De 
Vuurlinie’ is gebaseerd op het leven van een militair 
zoals Marco Kroon, maar niet honderd procent 
waarheidsgetrouw. Alles wat ik in de media hoorde 
over deze voorvallen leken mij vooral sensatiebelust. 
Als je met een vergrootglas kijkt, valt er bij iedereen 
wel iets te vinden. Maar een publiekelijk eindoordeel 
vinden mensen kennelijk fijn.’’

Heb je Kroon gesproken voor je aan deze rol begon?
“Eén keer, en ik heb zijn boeken gelezen. Ik wilde 
hem in de ogen kijken om te weten wat een missie 
met militairen kan doen. Ik zag een daadkrachtige 
persoonlijkheid, een slimme en reële man, die indruk 
op mij maakte. Een militair die gruwelijkheden heeft 
meegemaakt en bij thuiskomst niet begrepen werd. 
Zijn leven was niet meer hetzelfde. Veel veteranen 
dragen hun ervaring na een missie een tijdje bij zich. 
Heel lang was er ook geen nazorg voor deze soldaten, 
en vaak gaat het wél om keiharde oorlogssituaties. 
Die schud je niet zomaar van je af. Door het spelen 
van deze rol heb ik meer begrip gekregen voor hun 
situatie, en daar mag iedereen weleens bij stilstaan. 
Alleen al vanwege het feit dat soldaten hun leven 
wagen voor het vaderland.’’

Kon je de film snel loslaten na de draaidagen?
“Na de opnames moest ik direct door met het 
toneelstuk ‘Momentum’. Ik had geen tijd om af 
te kicken. Pas de afgelopen maand, tijdens mijn 

Acteur Waldemar Torenstra speelt de hoofdrol van zijn leven. In ieder geval  
eentje die hem nog lang bij zal blijven. De speelfilm ‘De Vuurlinie’ is gebaseerd 
op het leven van majoor Marco Kroon. De oorlogsheld is drager van de hoogste 
onderscheiding, de Militaire Willems-Orde.

vakantie, kwam er een enorme moeheid naar 
boven. Het inleven in deze rol kostte niet alleen 
veel energie, maar was ook emotioneel. Vooral 
de verkrachtingsscène hakte erin, maar het blijft 
natuurlijk acteren, dus laten we het zeker niet te 
zwaar maken.’’

Tien jaar na terugkomst van zijn missie in  
Afghanistan vertelde Kroon over zijn ontvoering  
en verkrachting destijds. De dader heeft hij later 
doodgeschoten. Kroon wordt niet door iedereen 
geloofd, zelfs in defensiekring. Afschuwelijk?
“Waar of niet waar, één ding is zeker: in een oorlog 
gebeuren verschrikkelijke dingen zoals ontvoeringen 
en verkrachtingen. Zwijgen en langdurig wegstoppen 
zorgt dat een trauma bij je blijft. Uiteindelijk 
wreekt dit zich ook in zijn leven. Dat gevoel van 
machteloosheid, pijn en boosheid heb ik geprobeerd 
neer te zetten.’’

MARCO KROON OVER ‘DE VUURLINIE’
“De allereerste keer zag ik de film met mijn vrouw Mirjam. Na afloop waren we tien 
minuten stil en veegden onze tranen weg. Nog zeker een week ben ik onrustig geweest en 
sliep ik slecht. Alles kwam weer boven, zó confronterend. Ik ben blij dat het verhaal breder 
is getrokken, en het niet alleen over mijn persoonlijk leven gaat. Ik herken me in het 
personage dat Waldemar Torenstra heeft neergezet, ook al zijn sommige van mijn 
eigenschappen aangedikt. Ze hadden geen betere acteur kunnen kiezen, wist ik ook nadat 
ik de serie ‘Vechtershart’ had gezien. Alle veteranen, hun partners, kinderen en naaste 
omgeving zullen zich in ‘De Vuurlinie’ herkennen. Het is daadwerkelijk onze film.”

Over Waldemar 
Waldemar Torenstra (1974, Amsterdam) speelde in vele films en 
tv-series, en was verbonden aan het Noord Nederlands Toneel. 
Met presentatrice Sophie Hilbrand heeft hij twee kinderen.

Heb jij als jongen ooit een carrière bij Defensie 
overwogen?
“Nee! Met het doden van mensen heb ik moeite;  
ik vind dat ingewikkeld. En ik zou ook niet  
weggestuurd willen worden voor een politieke situatie 
waarvan ik niet eens weet aan welke kant ik sta. 
Maar ik ben me erg bewust van het feit dat de wereld 
niet aardig is. Ook als ik niet stem voor het sturen van 
soldaten gebeurt dit toch onder mijn naam. Ik ben 
onderdeel van de Nederlandse samenleving en dan 
moet je daar met respect naar kijken. Wat ik heel  
bijzonder vond is de kameraadschap, die band voelde 
ik sterk tijdens het draaien. Je vormt samen een team 
en vertrouwt blindelings op elkaar.’’

De oorlog in Oekraïne is dichtbij. Stel dat het  
scaleert, ben jij dan bereid te vechten voor ons 
vaderland? 
“Ik kan me dat nu niet voorstellen. Op het moment 
dat ik, Sophie, de kinderen en onze cultuur worden 
aangevallen, hoop ik dat ik de moed heb om op te 
staan om Nederland te verdedigen.’’  

‘De Vuurlinie’ is nu te zien in de bioscopen.

WALDEMAR TORENSTRA SPEELT MARCO KROON

‘  Oorlog schud  
je niet zomaar 
van je af’
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